
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 11033 
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθη-

τές από το Δηµοτικό Σχολείο Βασιλικών Θεσσαλονίκης, σελ.
11039 

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 11033, 11034, 11035,
11036, 11039, 11040 

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 28 Φεβρουαρίου 2024, σελ. 11033 
2. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Ψηφιακής Διακυβέρνησης µε θέµα:

«Το κλείσιµο των υποθηκοφυλακείων πριν ολοκληρωθεί η ψη-
φιοποίηση προκαλεί αναστάτωση σε εργαζόµενους και πολί-
τες», σελ. 11034 

β) Προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών
µε θέµα: «Οι ενισχύσεις της επιχειρηµατικότητας στις λιγνι-
τικές περιοχές δεν ανταποκρίνονται στις ανάγκες των τοπι-
κών κοινωνιών», σελ. 11036 

γ) Προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
µε θέµα: «Οι απολύσεις συνδικαλιστικών στελεχών και η υπο-
βάθµιση των εργασιακών ελευθεριών στην Ελλάδα», σελ.
11038 

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση σχεδίου νόµου :
Οι Υπουργοί Υποδοµών και Μεταφορών Εθνικής Οικονο-

µίας και Οικονοµικών, Εξωτερικών, Προστασίας του Πολίτη,
Περιβάλλοντος και Ενέργειας, Ανάπτυξης, Δικαιοσύνης, Με-
τανάστευσης και Ασύλου και Τουρισµού κατέθεσαν στις 22
Φεβρουαρίου του 2024 σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφω-
νίας Αεροπορικών Υπηρεσιών µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Μογγολίας»,
σελ. 11036 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 11033 – 11040

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 11033, 11034, 11035, 11036, 

11039, 11040

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΚΑΖΑΜΙΑΣ Α. , σελ. 11038, 11039, 11040
ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ Σ. , σελ. 11034, 11035
ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ Κ., σελ. 11034, 11036
ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ Ν. , σελ. 11036, 11038
ΠΕΡΚΑ Θ. , σελ. 11036, 11037
ΣΠΑΝΑΚΗΣ Β., σελ. 11039, 11040

Γ. ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ:
ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 11037, 11039, 11040
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Αθήνα, σήµερα στις 23 Φεβρουαρίου 2024, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 9.02’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Η’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΥ ΒΙΛΙΑΡΔΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 22-2-2024
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα πρακτικά της ΡΔ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης 22
Φεβρουαρίου 2024, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Παρεµβάσεις στον Ποινικό Κώδικα και τον Κώ-
δικα Ποινικής Δικονοµίας για την επιτάχυνση και την ποιοτική
αναβάθµιση της ποινικής δίκης - Εκσυγχρονισµός του νοµοθετι-
κού πλαισίου για την πρόληψη και την καταπολέµηση της ενδο-
οικογενειακής βίας»)

Εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Προτού προχωρήσουµε στη συζήτηση των σηµερινών επικαί-
ρων ερωτήσεων, επιτρέψτε µου να ανακοινώσω στο Σώµα το δελ-
τίο επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέρας 28 Φεβρουαρίου 2024. 

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής) 

1. Η µε αριθµό 719/13-2-2024 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
«ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία» κ. Ειρήνης Δούρου προς τον
Υπουργό Εξωτερικών, µε θέµα: «Προτίθεται η Κυβέρνηση να κυ-
ρώσει τα µνηµόνια συνεργασίας µε τη Βόρεια Μακεδονία;».

2. Η µε αριθµό 723/15-2-2024 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Αιτωλοακαρνανίας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΠΑΣΟΚ -
Κίνηµα Αλλαγής» κ. Χριστίνας Σταρακά προς τον Υπουργό Δι-
καιοσύνης, µε θέµα: «Κίνδυνος κατάργησης των δικαστηρίων της
Περιφερειακής Ενότητας Αιτωλοακαρνανίας µε βάση τον νέο δι-
καστικό χάρτη».

3. Η µε αριθµό 733/19-2-2024 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
«Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας» κ. Ασηµίνας Διγενή προς τον
Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, µε θέµα: «Λήψη
µέτρων για την προστασία των δικαιωµάτων των εργαζοµένων
στον ιππόδροµο και την προστασία των ζωών». 

4. Η µε αριθµό 721/14-2-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Έβρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «Ελληνική Λύση» κ. Παρά-
σχου Παπαδάκη προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών,
µε θέµα: «Επιτακτική ανάγκη διακοπής λειτουργίας της σιδηρο-

δροµικής κυκλοφορίας στην θέση Λιανοκλάδι - Μεζούρλο, µή-
κους εκατόν είκοσι χιλιοµέτρων, λόγω µη λειτουργίας της σηµα-
τοδότησης, ως συνέπεια καταστροφής από την πληµµύρα «Ντά-
νιελ»». 

5. Η µε αριθµό 722/14-2-2024 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
«Νέα Αριστερά» κ. Θεανώς Φωτίου προς την Υπουργό Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης, µε θέµα: «Να ακυρωθεί η παράτυπη
και λανθασµένη κατάργηση ασφαλιστικών δικαιωµάτων του κλά-
δου οδηγών σχολικών λεωφορείων». 

6. Η µε αριθµό 724/16-2-2024 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β1’ Βόρειου Τοµέα Αθηνών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
«Νίκη» κ. Ασπασίας Κουρουπάκη προς τον Υπουργό Εθνικής Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών, µε θέµα: «Φορολογική επιβάρυνση πο-
λύτεκνων οικογενειών». 

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρα 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 720/13-2-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Πρεβέζης της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία» κ. Κωνσταντίνου Μπάρκα προς τον Υπουργό Υγείας,
µε θέµα: «Σε απαξίωση οι δηµόσιες µονάδες υγείας στην Ήπει-
ρο». 

2. Η µε αριθµό 731/19-2-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Ανατολικής Αττικής της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΠΑΣΟΚ -
Κίνηµα Αλλαγής» κ. Εµµανουήλ Χριστοδουλάκη προς τον Υπουρ-
γό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Οδικές επεκτάσεις Ατ-
τικής Οδού προς Ραφήνα, Λαύριο και Λ. Βουλιαγµένης (σήραγγα
Ηλιουπόλεως)». 

3. Η µε αριθµό 727/16-2-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β3’ Νότιου Τοµέα Αθηνών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «Νίκη»
κ. Νικολάου Βρεττού προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Σηµα-
ντικές αυξήσεις τιµών στα φάρµακα και ιδιαίτερα στα γενόσηµα». 

4. Η µε αριθµό 725/16-2-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Μαγνησίας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΣΥΡΙΖΑ – Προοδευ-
τική Συµµαχία» κ. Αλέξανδρου Μεϊκόπουλου προς τον Υπουργό
Υγείας, µε θέµα: «Από τον Ιούλιο του 2023 µία ιατρός για εκατο-
ντάδες καρκινοπαθείς στο Ογκολογικό Τµήµα του Νοσοκοµείου
Βόλου». 

5. Η µε αριθµό 732/19-2-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηλείας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλα-
γής» κ. Μιχαήλ Κατρίνη  προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας
και Οικονοµικών, µε θέµα: «Θα κάνει κάτι η Κυβέρνηση για τους
δανειολήπτες σε ελβετικό φράγκο;». 

6. Η µε αριθµό 729/19-2-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Θεσσαλονίκης της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «Νίκη» κ. Νικο-
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λάου Παπαδόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Δια-
γραφή των διοικητικών προστίµων στους πολίτες ηλικίας εξήντα
και άνω, που δεν εµβολιάστηκαν». 

7. Η µε αριθµό 726/16-2-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Ανατολικής Αττικής της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΣΥΡΙΖΑ -
Προοδευτική Συµµαχία» κ. Γεωργίου Καραµέρου προς τον Υ-
πουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Η ιδιωτικοποίηση
των συγκοινωνιών στην ανατολική Αττική παράτησε τους επιβά-
τες στη στάση να περιµένουν απλήρωτους οδηγούς». 

8. Η µε αριθµό 734/19-2-2024 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
«ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής» κ. Κωνσταντίνας (Νάντιας) Γιαννακο-
πούλου προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, µε θέµα: «Τα
δεδοµένα αποδεικνύουν τόσο, ότι τίποτα δεν έχει αλλάξει στη κα-
θηµερινότητα των πολιτών και το αίσθηµα της ανασφάλειας δια-
κατέχει την ελληνική κοινωνία, όσο και ότι µάχιµες υπηρεσίες,
συνεχίζουν να παραµένουν υποστελεχωµένες». 

9. Η µε αριθµό 730/19-2-2024 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αιτωλοακαρνανίας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΣΥΡΙΖΑ - Προ-
οδευτική Συµµαχία» κ. Μιλτιάδη Ζαµπάρα προς τον Υπουργό Πε-
ριβάλλοντος και Ενέργειας, µε θέµα: «Καµµία στήριξη στις
Ενεργειακές Κοινότητες». 

ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 2679/19-1-2024 ερώτηση του Βουλευτή Βοι-
ωτίας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας «ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής»
κ. Γεωργίου Μουλκιώτη, προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων, µε θέµα: «Πώς θα γίνει ο έλεγχος στην αγορά
γάλακτος στην Βοιωτία από τα µικτά κλιµάκια του ΕΦΕΤ και του
ΕΛΓΟ-«ΔΗΜΗΤΡΑ»;». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσον αφορά τη συζήτηση του
σηµερινού δελτίου επικαίρων ερωτήσεων θα ήθελα να σας ανα-
κοινώσω ότι οι επίκαιρες ερωτήσεις που θα απαντηθούν από τον
ίδιο Υπουργό ή Υφυπουργό θα συζητηθούν η µία µετά την άλλη.

Με έγγραφό του ο Γενικός Γραµµατέας Νοµικών και Κοινοβου-
λευτικών Θεµάτων ενηµερώνει το Σώµα για τα εξής:

«Με την παρούσα σας ενηµερώνουµε σχετικά µε τη συζήτηση
των επίκαιρων ερωτήσεων στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού
ελέγχου την Παρασκευή 23 Οκτωβρίου 2024 ότι οι επίκαιρες
ερωτήσεις που θα συζητηθούν είναι οι εξής: 

Η δεύτερη µε αριθµό 736/19-2-2024 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Φλωρίνης της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
«Νέα Αριστερά» κ. Θεοπίστης Πέρκα προς τον Υπουργό Εθνικής
Οικονοµίας και Οικονοµικών, µε θέµα: «Οι ενισχύσεις της επιχει-
ρηµατικότητας στις λιγνιτικές περιοχές δεν ανταποκρίνονται στις
ανάγκες των τοπικών κοινωνιών», θα απαντηθεί από τον Αναπλη-
ρωτή Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών κ. Νικόλαο
Παπαθανάση.

Η τρίτη µε αριθµό 735/19-2-2024 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας «Πλεύση Ελευθερίας» κ. Αλέξανδρου Καζαµία προς την
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, µε θέµα: «Οι απο-
λύσεις συνδικαλιστικών στελεχών και η υποβάθµιση των εργα-
σιακών ελευθεριών στην Ελλάδα», θα απαντηθεί από τον Υφυ-
πουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Βασίλειο – Πέτρο
Σπανάκη.

Και τέλος η πρώτη µε αριθµό 715/13-2-2024 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ευβοίας της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας «ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία» κ. Συµεών Κεδίκο-
γλου προς τον Υπουργό Ψηφιακής Διακυβέρνησης, µε θέµα: «Το
κλείσιµο των υποθηκοφυλακείων πριν ολοκληρωθεί η ψηφιοποί-
ηση προκαλεί αναστάτωση σε εργαζόµενους και πολίτες», θα
απαντηθεί από τον Υφυπουργό Ψηφιακής Διακυβέρνησης κ. Κων-
σταντίνο Κυρανάκη.

Παρακαλούµε όπως προβείτε στις δέουσες ενέργειες προκει-
µένου να ενηµερωθούν τόσο ο Προεδρεύων τη διαδικασία όσο
και οι ερωτηθέντες Βουλευτές». 

Θα ξεκινήσουµε µε την πρώτη µε αριθµό 715/13-2-2024 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ευβοίας της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας «ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία» κ. Συ-
µεών Κεδίκογλου προς τον Υπουργό Ψηφιακής Διακυβέρνησης,

µε θέµα: «Το κλείσιµο των υποθηκοφυλακείων πριν ολοκληρωθεί
η ψηφιοποίηση προκαλεί αναστάτωση σε εργαζόµενους και πο-
λίτες».

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης κ.
Κωνσταντίνος Κυρανάκης.

Παρακαλώ πολύ, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο
λεπτά.

ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Σας ευχαριστώ, κύριε πρόεδρε. 
Αφορµή αλλά και αιτία της σηµερινής µου ερώτησης είναι η

απόφαση για κλείσιµο του άµισθου Υποθηκοφυλακείου Ιστιαίας
στον Δήµο Ιστιαίας - Αιδηψού από 29 του τρέχοντος µήνα. Όπως
καταλαβαίνετε, µε αυτή την απόφαση όλες οι µετεγγραφές, οι
µεταβιβάσεις, οι διάφορες επενδύσεις, θα έπρεπε να περάσουν
στην αρµοδιότητα του υποκαταστήµατος Χαλκίδας. 

Αυτό σηµαίνει µια µεγάλη ταλαιπωρία για τον πληθυσµό, κυ-
ρίως, που αφορά ένα πληθυσµό στο δήµο είκοσι πέντε χιλιάδων
κατοίκων, τους επαγγελµατίες που εµπλέκονται, συµβολαιογρά-
φους, δικηγόρους, µηχανικούς -είναι αρκετά µεγάλος ο κύκλος-
καθώς θα πρέπει να διανύσουν µια απόσταση δύο-δυόµιση ωρών
σε κακό οδικό δίκτυο που πολλές φορές είναι αποκλεισµένο. Ει-
δικά µε τα έργα που γίνονται τώρα στον δρόµο για την Αιδηψό,
που θα κρατήσουν τουλάχιστον ένα έτος, αν κάποιος αποφασίσει
να πάει και από το πορθµείο τότε πάλι µιλάµε για δυόµιση ώρες
και µιλάµε για ένα πρόσθετο κόστος. 

Άρα, σε µια εποχή που είναι δύσκολα για τους πολίτες βάζουµε
και ταλαιπωρία και κόστος. Χιλιάδες τίτλοι σε ένα υποθηκοφυλα-
κείο εκατόν πενήντα ετών. Και, βέβαια, ενώ η Εύβοια έχει αρχίσει
να µπαίνει στο κτηµατολόγιο τον Ιανουάριο του 2019, δεν έχει
γίνει ακόµα η πρώτη ανάρτηση ούτε έχει αρχίσει η ψηφιοποίηση
τίτλων ούτε έχει καταστεί εφικτή η ηλεκτρονική κατάθεση πρά-
ξεων χορήγησης πιστοποιητικών και αντιγράφων µε ηλεκτρονικά
µέσα. 

Ο ίδιος ο Υπουργός παλιότερα είχε πει ότι όλη η ιστορία σε
όλη τη χώρα θα έχει τελειώσει, αν δεν κάνω λάθος, τον Απρίλιο
του 2024. Τώρα είτε γιατί δεν είχαν ενηµερωθεί οι πολίτες είτε
γιατί δεν είχαν δώσει βάση σε αυτά τα λεγόµενα, η αλήθεια είναι
ότι ο πανικός προέκυψε αρχές Φεβρουαρίου όταν έµαθαν τη σχε-
τική απόφαση. Και νοµίζω ότι είχαµε και σε άλλες περιοχές της
Ελλάδας, όπως ανέτρεξα λίγο κάνοντας µια µικρή έρευνα γι’
αυτή την ερώτηση, στην Κέρκυρα, στην Πιερία και από συναδέλ-
φους Βουλευτές του ίδιου κόµµατος. 

Βεβαίως, βγήκε ένα ΦΕΚ δυο µέρες πριν, όπου µαθαίνω και ευ-
τυχώς ότι θα δοθεί µια παράταση. Αυτό είναι καλοδεχούµενο.
Από κει και πέρα, όµως, αφού θεσµικά δεν το απαντήσατε, εν
πάση περιπτώσει, στη Βουλή ή µέσω του ΦΕΚ, αλλά είδα ότι διά-
φορα στελέχη, Βουλευτές οι οποίοι σας συναντούσαν µετά ανα-
κοίνωναν ότι «κατόπιν ενεργειών µου» µένει το υποθηκοφυλακείο
-είναι λίγο παλαιοκοµµατικές τακτικές- θα τροποποιήσω λίγο την
ερώτηση και θα σας πω δύο σκέλη:

Πρώτον, επειδή ακολουθούν και άλλες περιοχές όπως γνωρί-
ζετε, έχουµε τη Λίµνη, την Αγία Άννα, την Κάρυστο, αποµακρυ-
σµένες κι αυτές περιοχές, αν ισχύει η παράταση -δεν πρόλαβα
να δω το ΦΕΚ- και γι’ αυτές τις περιοχές που νοµίζω είναι µέχρι
29 Ιουνίου η παράταση. 

Και δεύτερον και βασικότερο, αφού αυτή η ιστορία οφείλεται
στη δική σας καθυστέρηση, σε λάθος υπολογισµούς που το
έχουµε δει σε µια σειρά από ζητήµατα στην Κυβέρνηση, αλλά και
στο συγκεκριµένο πέσατε έξω να το πούµε καθαρά, γιατί θα πρέ-
πει τη δική σας αστοχία να την πληρώσουν οι πολίτες. Κι ενώ δεν
έχουν ξεκινήσει ακόµη οι ψηφιοποιήσεις και µου λένε ότι θα χρει-
αστεί τουλάχιστον ένα έτος, δεν βάζετε ότι θα εκδώσω µια πα-
ράταση όχι µέχρι τον Ιούνιο αλλά όσο χρειαστεί µέχρι να
µπορέσουµε να περάσουµε στο επόµενο βήµα που προφανώς
είναι επιθυµητό για τον εκσυγχρονισµό του κράτους. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Κεδίκογλου. 
Παρακαλώ πολύ, κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία

λεπτά για την πρωτολογία σας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ψηφιακής Δια-

κυβέρνησης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
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Κύριε συνάδελφε, µου κάνει εντύπωση η άγνοια µε την οποία
αντιµετωπίζετε ένα ζήτηµα το οποίο φέρνετε στον κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο. Η κατάργηση του Υποθηκοφυλακείου Ιστιαίας προ-
βλέπεται σε νόµο που έχει ψηφίσει το κόµµα σας το 2018. Εκεί
είναι η νοµική βάση της κατάργησης και του Υποθηκοφυλακείου
Ιστιαίας και όλων των υποθηκοφυλακείων στη χώρα. Διότι δεν
µπορεί να είναι η Ελλάδα η τελευταία χώρα στην Ευρωπαϊκή
Ένωση η οποία δεν διαθέτει κτηµατολόγιο. 

Εµείς, λοιπόν, αναλάβαµε τον Ιούλιο του 2023 αυτό το χαρτο-
φυλάκιο και είµαστε αποφασισµένοι αυτές τις καθυστερήσεις να
µην τις συνεχίσουµε. Αν δεν είχαµε κάνει ενέργειες και δεν είχαµε
δηµοσιεύσει τα ΦΕΚ κατάργησης των υποθηκοφυλακείων, όπως
προβλέπει ο νόµος σας -όχι δικός µας νόµος, δικός σας νόµος
το προβλέπει- και πρέπει τώρα να εφαρµοστεί και για τον οποίον
ζητάτε ξανά παράταση, θα είχαµε πάει ξανά άλλη µία τριακοντα-
ετία µακριά. Τριάντα χρόνια δεν έχει ολοκληρωθεί κτηµατολόγιο
υπενθυµίζω. 

Άρα, λοιπόν, µε κατηγορείτε για καθυστερήσεις. Σε τι ακριβώς;
Η σύµβαση ψηφιοποίησης των αρχείων προβλέπει ότι θα ξεκινή-
σουν ψηφιοποιήσεις τον Μάρτιο. Ήδη από τον Ιανουάριο του
2024 έχουµε το πρώτο ψηφιοποιηµένο υποθηκοφυλακείο, µέχρι
τον Μάρτιο θα έχουν ψηφιοποιηθεί δέκα πριν τις συµβατικές υπο-
χρεώσεις των αναδόχων, και µέχρι τέλος του 2024 θα έχουν ψη-
φιοποιηθεί σε έρευνα πρώτου επιπέδου, δηλαδή αυτό που
χρειάζονται οι δικηγόροι, όλα τα υποθηκοφυλακεία και τα κτηµα-
τολογικά γραφεία της χώρας. 

Άρα, λοιπόν, δεν καταλαβαίνω ακριβώς σε τι αναφέρεται η κα-
θυστέρηση για την οποία λέτε ότι ευθυνόµαστε εµείς. Θέλω, πρα-
γµατικά, να µου το εξηγήσετε. Δεν ξέρω αν γνωρίζετε άλλο έργο
στο ελληνικό δηµόσιο το οποίο εκτελείται πριν τις συµβατικές
υποχρεώσεις των αναδόχων. Αν γνωρίζετε ένα, να µου το πείτε.

Τώρα ως προς τις ψηφιακές διαδικασίες τις οποίες προφανώς
επίσης αγνοείτε, τα υποθηκοφυλακεία ανήκουν στο Υπουργείο Δι-
καιοσύνης. Το Υπουργείο Δικαιοσύνης δεν έχει ψηφιακές διαδικα-
σίες υποβολής. Του Υπουργείου Ψηφιακής Διακυβέρνησης, στο
οποίο ανήκει το Κτηµατολόγιο, έχει διαδικασίες ψηφιακής υποβο-
λής. Μάλιστα, για τις αγοραπωλησίες φυσικών προσώπων σε λει-
τουργούν Κτηµατολόγιο, εκεί δηλαδή που θα µπει η αρµοδιότητα
και το αρχείο ενός κατηργηµένου υποθηκοφυλακείου, µπορούν να
υποβάλλονται από συµβολαιογράφους µέσω του akinita.gov.gr και
οι µεταγραφές βγαίνουν πλέον σε µία εργάσιµη µέρα. 

Άρα λοιπόν, για να το καταλάβουµε όλοι, όταν καταργείται ένα
υποθηκοφυλακείο µεταφέρεται και το αρχείο και η αρµοδιότητά
του. Αυτό σηµαίνει ότι φεύγει από την αρµοδιότητα του Υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης, έρχεται σε εµάς και πλέον ο πολίτης, ο δικη-
γόρος, ο συµβολαιογράφος µπορεί να υποβάλει ψηφιακά. Άρα
πάλι ειλικρινά αδυνατώ να καταλάβω σε τι αναφέρεται η καθυ-
στέρηση που λέτε για ψηφιακές διαδικασίες. Ο πολίτης όταν
έρθει η αρµοδιότητα για την Ιστιαία στο Κτηµατολόγιο θα µπορεί
από την πρώτη µέρα να υποβάλει ψηφιακά. Από την πρώτη µέρα
θα µπορεί. 

Εµείς λοιπόν, ανταποκρινόµενοι στο αίτηµα του δηµάρχου σας
και της τοπικής κοινωνίας, δεχθήκαµε το εξής: να συγχρονίσουµε
τη λήξη της διαδικασίας ψηφιοποίησης του αρχείου µε την κα-
τάργηση του υποθηκοφυλακείου. Αυτό σηµαίνει ότι από εκείνη
τη µέρα και µετά και για την έρευνα του αρχείου ο δικηγόρος θα
µπορεί να την κάνει ψηφιακά, χωρίς να µετακινείται καθόλου από
οποιοδήποτε σηµείο της Ελλάδας. Γιατί σήµερα δεν κάνουν
έρευνα στην Ιστιαία µόνο οι κάτοικοι δικηγόροι της Ιστιαίας, κά-
νουν της Χαλκίδος, κάνουν της Καρύστου που µπορεί να κάνουν
τη διπλάσια απόσταση, κάνουν από όλη την Ελλάδα. Άρα λοιπόν,
εσείς λέτε µε την παράταση ότι ζητάω από δικηγόρους όλης της
Ελλάδας να φτάσουν στην Ιστιαία για να κάνουν έρευνα. 

Εµείς λοιπόν, αυτό το προτεραιοποιούµε και θα το εκτελέ-
σουµε πριν τις συµβατικές µας υποχρεώσεις, νωρίτερα από ό,τι
προβλέπει η σύµβαση. 

Ως προς τη διαδικασία νοµίζω σας απάντησα. Και ως προς την
ταλαιπωρία και το κόστος των εργαζοµένων είναι αυτονόητο,
κύριε Κεδίκογλου, ότι άπαξ και µπορείς να κάνεις κάτι από το
γραφείο σου ή από το σπίτι σου έχει πολύ, πολύ µειωµένο κό-
στος. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κύριο Υφυπουργό. 
Παρακαλώ πολύ, κύριε Κεδίκογλου, έχετε τρία λεπτά για τη

δευτερολογία σας.
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κατ’ αρχάς, επειδή αναφερθήκατε ότι είναι δικός µας νόµος,

να πω ότι προφανώς είµαστε υπέρ. Δεν λέει κανένας ότι είναι
αστοχία το να προχωρήσουµε σε µια ψηφιακή διακυβέρνηση,
όπου µε ένα κουµπί θα µπορεί ο δικηγόρος και ο κάθε πολίτης
να έχει τον τίτλο και την υπηρεσία που επιθυµεί. Το ερώτηµα είναι
αν υπήρξαν καθυστερήσεις µε βάση το χρονοδιάγραµµα που
εσείς ήδη είχατε ορίσει. 

Μου λέτε ότι «εµείς αναλάβαµε το χαρτοφυλάκιο του 2023».
Εσείς προσωπικά µπορεί και µπορεί να µην είναι ευθύνη δική σας,
αλλά δεν είναι προσωπικό το ζήτηµα. Είναι ένα ζήτηµα της Κυ-
βέρνησης σας η οποία κλείνει σχεδόν πέντε χρόνια. 

Άρα πρώτον, ναι ο νέος νόµος µπορεί να ήταν τότε. Δεν είµα-
στε αντίθετοι στην όλη διαδικασία αν αυτό νοµίζετε. Δεύτερον,
γιατί υπήρχε αυτό το χρονοδιάγραµµα εν πάση περιπτώσει, αφού
είχατε δει ότι δεν µπορούσατε να το εκτελέσετε; Και τρίτον έρ-
χεστε και µου λέτε ότι «το κάναµε γιατί µας το ζήτησε ο δήµαρ-
χος και η τοπική κοινωνία». Φαντάζοµαι ότι κάποιο πρόβληµα
υπήρξε το οποίο και εσείς κατανοήσατε και γι’ αυτό πήγατε σε
αυτόν τον συγχρονισµό. Ακούω ότι αυτό θα εκτελεστεί πριν τις
συµβατικές υποχρεώσεις. Αυτό µε ικανοποιεί και πάµε παρα-
κάτω, κύριε Υπουργέ.

Και µε την ευκαιρία θα εκµεταλλευτώ αυτό το δίλεπτο που έχω,
για να µιλήσω γενικότερα για την ψηφιακή µετάβαση, γιατί είναι
ένα µεγάλο θέµα, κύριε Πρόεδρε, όπως και η ψηφιακή µετάβαση,
όπως και η µετάβαση στην πράσινη ανάπτυξη. Νοµίζω ότι αυτό
είναι κάτι το οποίο βρίσκουµε µπροστά µας και θα πρέπει να γίνει
µε το λιγότερο δυνατό κόστος κοινωνικό για τον πολίτη και στο
θέµα ταλαιπωρίας και στο θέµα της τσέπης του. Να πούµε ότι
αυτή τη στιγµή στο ζήτηµα αυτό είµαστε εικοστοί πέµπτοι στους
είκοσι επτά της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ότι οκτώ από τις δεκατρείς
περιφέρειες διαθέτουν για έξυπνη εξειδίκευση λιγότερο από 1%
του προϋπολογισµού τους και µάλιστα τρεις περιφέρειες έχουν
µηδέν προϋπολογισµό γι’ αυτά τα µεγάλα ζητήµατα, ότι από τα
προγράµµατα γενικά ωφελούνται αυτοί που είναι ήδη µπροστά,
άρα κινδυνεύουµε να έχουµε ένα ψηφιακό χάσµα, αυτοί δηλαδή
που δεν µπορούν να ακολουθήσουν ή πιο πολύ οι υπηρεσίες του
δηµοσίου κυρίως στην αυτοδιοίκηση µένουν πίσω την ώρα που
στον ιδιωτικό τοµέα πράγµατι γίνονται επενδύσεις. Να µιλήσουµε
γενικότερα για τα θέµατα στη χώρα µας της ταχύτητας του ίντερ-
νετ, των χρεώσεων που έχουµε, να πούµε για τα θέµατα ασφα-
λείας των δεδοµένων και γιατί οι ψηφιακοί νοµάδες σε µια χώρα
σαν την Ελλάδα όπου πραγµατικά το κλίµα ευνοεί την όλη εγκα-
τάσταση τους δεν την προτιµούν; Και ας δούµε και τις έρευνες
που λένε ότι σε έξι χρόνια το 75% στην Ευρωπαϊκή Ένωση των
επιχειρήσεων θα χρησιµοποιεί αυτό που λέµε υπολογιστικό
νέφος και την έξυπνη νοηµοσύνη. Πόσο έτοιµοι εµείς θα είµαστε
στη χώρα µας; 

Και κλείνω, µε ένα ερώτηµα στον κύριο Υπουργό λίγο πιο πρα-
κτικό. Επειδή πραγµατικά κάθε φορά που βλέπω στη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ»
προϋπολογισµούς σε δήµους και περιφέρειες για το άνοιγµα των
διαδικτυακών πυλών ή για σελίδες ενηµέρωσης του δήµου προς
τον πολίτη, πέραν του ότι πολλές από αυτές είναι δύσχρηστες,
το κόστος είναι πάρα πολύ µεγάλο. Δηλαδή εκεί πραγµατικά
έχουν έναν τρόπο να δικαιολογήσουν κάποιες δαπάνες και υπάρ-
χουν για µένα εστίες διαφθοράς. Πάρτε µια πρωτοβουλία, κάντε
κάποιες πλατφόρµες που µπορεί να διαθέσετε αν δεν το έχετε
κάνει -ενηµερώστε µας- σε κάθε δήµο ώστε τουλάχιστον µε κά-
ποιες µικρές τροποποιήσεις που έχει να κάνει µε το όνοµά του
να µπορούν να το χρησιµοποιούν από κοινού, να µην έχουν αυτά
τα µεγάλα έξοδα ή τουλάχιστον να µην µπορούν να τα δικαιολο-
γήσουν µε αυτόν τον τρόπο στους δηµότες.

Σας ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ. Είστε ένας νέος και φιλόδοξος
Υπουργός. Εγώ παρά τις ιδεολογικές διαφορές, σας εύχοµαι
καλή επιτυχία, γιατί η ψηφιοποίηση της χώρας είναι προς το καλό
όλων µας. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Κεδίκογλου. 

Παρακαλώ πολύ, κύριε Κυρανάκη, έχετε τον λόγο για τρία
λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ψηφιακής Δια-
κυβέρνησης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Να αναγνωρίσω και εγώ την καλή πρόθεση του συναδέλφου
για επίλυση του ζητήµατος. Παραµένω και εγώ στη διάθεσή του
για περαιτέρω ζητήµατα που αφορούν στην εκλογική του περι-
φέρεια. Και υπενθυµίζω ότι όταν µία τοπική κοινωνία µας φέρνει
ένα ζήτηµα, αυτό ισχύει για όλη την Ελλάδα, πάντα το εξετά-
ζουµε λαµβάνοντας υπ’ όψιν τις ιδιαιτερότητες τόσο τις γεωγρα-
φικές όσο και τις κοινωνικές. 

Ειδικά σε ό,τι αφορά την Ιστιαία έχετε απόλυτο δίκιο ότι το
οδικό δίκτυο δεν βοηθά, οι αποστάσεις είναι µεγάλες, γι’ αυτό
και πρέπει να επιταχύνουµε την ψηφιοποίηση. Άρα λοιπόν αντι-
λαµβάνοµαι ότι και εσείς από το Βήµα της Βουλής δεσµεύεστε
ότι θα στηρίξετε µε την ολοκλήρωση του έργου ψηφιοποίησης
του αρχείου της Ιστιαίας τη µετάβαση του στο φορέα Ελληνικό
Κτηµατολόγιο, ώστε να µπορούν οι πολίτες και οι επαγγελµατίες
να εξυπηρετούνται ψηφιακά. 

Τώρα για άλλο θέµα που θέσατε, για τους δήµους, κύριε συ-
νάδελφε, λυπάµαι αλλά αυτό είναι αρµοδιότητα του κ. Παπαστερ-
γίου. Δεσµεύοµαι να ενηµερώσω τον Υπουργό, αλλά θα πρέπει
να καταθέσετε νέα ερώτηση. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κύριο Υφυπουργό. Σωστή απάντηση. Θα πρέπει να καταθέ-
σετε άλλη ερώτηση.

Πριν συνεχίσουµε θα ήθελα να κάνω µια ανακοίνωση στο
Σώµα. 

Οι Υπουργοί Υποδοµών και Μεταφορών Εθνικής Οικονοµίας
και Οικονοµικών, Εξωτερικών, Προστασίας του Πολίτη, Περιβάλ-
λοντος και Ενέργειας, Ανάπτυξης, Δικαιοσύνης, Μετανάστευσης
και Ασύλου και Τουρισµού κατέθεσαν στις 22 Φεβρουαρίου του
2024 σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας Αεροπορικών Υπη-
ρεσιών µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
της Κυβέρνησης της Μογγολίας». 

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή. 
Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 736/19-2-2024 επίκαιρη

ερώτηση του πρώτου κύκλου της Βουλευτού Φλωρίνης της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας «Νέα Αριστερά» κ. Θεοπίστης Πέρκα
προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, µε θέµα:
«Οι ενισχύσεις της επιχειρηµατικότητας στις λιγνιτικές περιοχές
δεν ανταποκρίνονται στις ανάγκες των τοπικών κοινωνιών».

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας
και Οικονοµικών κ. Νικόλαος Παπαθανάσης.

Παρακαλώ πολύ, κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο
λεπτά. 

ΘΕΟΠΙΣΤΗ (ΠΕΤΗ) ΠΕΡΚΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, επανέρχοµαι στα γνωστά θέµατα τα οποία χει-

ρίζεστε και τα οποία δεν έχουν πάει πολύ καλά. Η Ειδική Υπηρε-
σία Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης στις 8 Ιανουαρίου του
2024 προέβη στην έκδοση δύο προσκλήσεων για την ενίσχυση
υφιστάµενων, καθώς και ίδρυση νέων, πολύ µικρών και µικρών
επιχειρήσεων σε περιοχές εδαφικών σχεδίων διοίκησης αναπτυ-
ξιακής µετάβασης ΕΣΔΙΜ στις περιφέρειες Δυτικής Μακεδονίας
και Μεγαλόπολης. Στις 8 Φεβρουαρίου πραγµατοποίησε την
πρώτη τροποποίηση των προσκλήσεων. Η πρόσκληση που αφο-
ρά τις υφιστάµενες επιχειρήσεις έχουν προϋπολογισµό 30 εκα-
τοµµύρια ευρώ και η δεύτερη που αφορά την ίδρυση νέων έχει
προϋπολογισµό 20 εκατοµµύρια ευρώ. 

Αναφορικά µε τις ανωτέρω προσκλήσεις υπάρχουν αρκετές
καταγγελίες ότι δεν καλύπτουν τις υφιστάµενες ανάγκες των το-
πικών επιχειρήσεων. Αποκλίνουν από τη χρηµατοδότηση µικρές
και πολύ µικρές επιχειρήσεις γιατί το κόστος των εργοδοτικών
και ασφαλιστικών εισφορών του εργαζόµενου δεν είναι επιλέξιµη
δαπάνη στο επενδυτικό σχέδιο. Ξέρετε ότι πολλές φορές οι µι-
κρές επιχειρήσεις είναι οικογενειακές επιχειρήσεις. Έτσι οδηγού-
νται σε αποκλεισµό.

Στην πέµπτη γραπτή διαδικασία της Επιτροπής Παρακολούθη-

σης ΠΔΑΜ 2021-2027 ανακοινώθηκαν τέσσερις νέες δράσεις που
αφορούν στην ενίσχυση επενδυτικών σχεδίων νέων, υπό σύ-
σταση και υφιστάµενων µικροµεσαίων επιχειρήσεων και µεγάλων
επιχειρήσεων στην Περιφέρεια Δυτικής Μακεδονίας και στον
Δήµο Μεγαλόπολης και των όµορων δήµων. Ο συνολικός προ-
ϋπολογισµός είναι για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις 130 εκατοµ-
µύρια και για τις µεγάλες 150 εκατοµµύρια.

Αν δει κάποιος την κατανοµή των πόρων, προκύπτει ότι το
45,4% αφορά στην ενίσχυση µεγάλων επιχειρήσεων, το 39,4%
αφορά στην ενίσχυση των µικροµεσαίων επιχειρήσεων και µόλις
το 15,2% αφορά στην ενίσχυση των πολύ µικρών και µικρών επι-
χειρήσεων.

Προφανώς, η ενίσχυση της επιχειρηµατικότητας στις λιγνιτικές
περιοχές είναι επιθυµητή δράση. Όµως, θα έπρεπε να αυξηθεί ή
να γίνεται αλλιώς η κατανοµή των πόρων καθώς ο κανονισµός
για τη θέσπιση του Ταµείου Δίκαιης Μετάβασης δίνει έµφαση
στην ενίσχυση των µικροµεσαίων και µικρών επιχειρήσεων.

Πιστεύω ότι πρέπει να ασχοληθείτε λίγο µε το θέµα αυτό. Πρέ-
πει να γνωρίσετε την τοπική κοινωνία. Άλλωστε, σύµφωνα µε τα
σχόλια του GREEN TAG παρουσιάσθηκε ότι για τις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις ο ελάχιστος επιχορηγούµενος προϋπολογισµός
προβλέπεται στις 500.000 ευρώ και για τις µεγάλες στα 5 εκα-
τοµµύρια. 

Καµµία επίγνωση των τοπικών οικονοµιών στις λιγνιτικές πε-
ριοχές. Αυτά τα ελάχιστα όρια δεν µπορούν να καλυφθούν από
τις τοπικές µικροµεσαίες και µεγάλες επιχειρήσεις. Βεβαίως,
εξαιρούνται και κάποιες µεγάλες επιχειρήσεις που µπορεί να µην
έχουν µεγάλο προϋπολογισµό, αλλά να έχουν µεγάλη προστιθέ-
µενη αξία για τις λιγνιτικές περιοχές. 

Βεβαίως, υπάρχει ασάφεια στους επιλέξιµους τοµείς δραστη-
ριότητας και δεν αποσαφηνίζεται η σχέση µεταξύ των µεγάλων
επιχειρήσεων που θα χρηµατοδοτηθούν και των δεκαέξι πολυ-
διαφηµισµένων µεγάλων επενδύσεων που είχαν ανακοινωθεί το
2020 στον ΟΣΔΑ, οι οποίες δεν προβλέπονται στα ειδικά σχέδια
Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης. Τότε βέβαια είχαν πει ότι θα
δώσουν οκτώ χιλιάδες θέσεις εργασίας. Τι γίνεται µε αυτό;

Τελευταίο ήθελα να πω το εξής. Βλέπουµε ότι η κατανοµή των
πόρων αφορά κατά 60% τις άµεσα πληττόµενες λιγνιτικές περιο-
χές και 40% τις έµµεσα πληττόµενες. Θεωρούµε, λοιπόν, ότι και
αυτό δεν είναι δίκαιο γιατί οι άµεσα πληττόµενες έχουν υποστεί
µεγάλη ζηµιά και ουσιαστικά ερηµοποιούνται.

Άρα, ρωτάω: Θα αυξήσετε τον συνολικό προϋπολογισµό για
την ενίσχυση των επενδυτικών σχεδίων πολύ µικρών και µικρών
επιχειρήσεων; Θα µειώσετε τον ελάχιστο επιχορηγούµενο προ-
ϋπολογισµό ώστε να ανταποκρίνεται στις ανάγκες των λιγνιτικών
περιοχών; Θα τροποποιήσετε τους όρους των προσκλήσεων
ώστε να µην προκαλούν τον αποκλεισµό οικογενειακών επιχειρή-
σεων; Δηλαδή να συµπεριληφθεί το κόστος των εργοδοτικών και
ασφαλιστικών εισφορών στις επιλέξιµες δαπάνες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ,

κυρία Πέρκα.
Παρακαλώ πολύ, κύριε Υπουργέ, έχετε τρία λεπτά για την πρω-

τολογία σας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Οικονοµίας και Οικονοµικών): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Να ευχαριστήσω και την κ. Πέρκα για το ενδιαφέρον της για
την περιοχή της δυτικής Μακεδονίας. Εκλαµβάνω τις ερωτήσεις
τις οποίες κάνετε και τη συζήτηση την οποία είχαµε ως ενδιαφέ-
ρον για την περιοχή σας. Νοµίζω ότι θα συνεχίσουµε να συζητάµε
γιατί άλλωστε αυτό το πρόγραµµα είναι το πρώτο πρόγραµµα
στην Ευρώπη και ο στόχος του προγράµµατος είναι να αλλάξει
το παραγωγικό µοντέλο, ώστε να µπορέσουν να βρουν οι συµπο-
λίτες µας στη δυτική Μακεδονία δουλειά. 

Θα µιλήσω πιο πολύ για τη δυτική Μακεδονία. Βεβαίως κατα-
λαµβάνει το σχέδιο Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης και άλλες
περιοχές, αλλά προφανώς η προέλευσή σας είναι από τη Φλώ-
ρινα και εποµένως η δυτική Μακεδονία θα έχει µεγαλύτερο εν-
διαφέρον για εσάς.

Να θυµίσω ότι όταν ξεκινήσαµε να συζητάµε για τη δυτική Μα-
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κεδονία και όταν ξεκινήσαµε να συζητάµε από το 2019 για τη Δί-
καιη Αναπτυξιακή Μετάβαση δεν είχε υπάρξει κανένα πρόγραµµα
στην προηγούµενη διακυβέρνηση. Εποµένως, αυτό είναι κάτι το
οποίο γεννήθηκε άµεσα από την επιθυµία του Πρωθυπουργού να
στρέψει την προσοχή του προς τις περιοχές αυτές βλέποντας ότι
ενώ προχωρούσαµε στην απολιγνιτοποίηση η οποία είχε ξεκινή-
σει πάνω από δέκα χρόνια πριν, δεν είχαν υλοποιηθεί έργα και
δράσεις έτσι ώστε να µπορέσουν οι συµπολίτες µας εκεί να
βρουν δουλειά.

Εποµένως, πρώτη και βασική προτεραιότητα αυτού του µονα-
δικού προγράµµατος και του πρώτου προγράµµατος στην Ευ-
ρώπη είναι να µπορέσουν οι συµπολίτες µας να βρουν δουλειά.
Διότι παραλάβαµε τη δυτική Μακεδονία µε το υψηλότερο ποσο-
στό ανεργίας και το 2023, όπως έκλεισε, δεν ήταν η περιφέρεια
µε την υψηλότερη ανεργία της Ελλάδας. Έκανε ένα βήµα. Αυτό
δεν φτάνει. Έχουµε πολύ δρόµο µπροστά µας διότι ακριβώς το
πρόγραµµα στοχεύει σε αυτό.

Το πρόγραµµα έχει ως βασικούς πυλώνες: Ενίσχυση της επι-
χειρηµατικότητας 53%, 15% ενεργειακή µετάβαση, 4% αναπρο-
σαρµογή χρήσεων γης, 22% εργασιακή µετάβαση και τις ολοκλη-
ρωµένες παρεµβάσεις µικρής κλίµακας.

Να πούµε, επίσης, επειδή προφανώς ενδιαφέρει τη Δυτική Μα-
κεδονία και εσάς, ότι το 63% του προγράµµατος, δηλαδή ένα δι-
σεκατοµµύριο 30 εκατοµµύρια από τα 1.600 κατευθύνεται στη
Δυτική Μακεδονία.

Οι ερωτήσεις σας είναι συγκεκριµένες. Μιλάτε για µικροµε-
σαίες επιχειρήσεις και τον ελάχιστο επιχορηγούµενο προϋπολο-
γισµό. Εάν διαβάσετε καλά τις δράσεις που έχουν ανακοινωθεί
θα δείτε ότι είναι συνολικά έξι προσκλήσεις 330 εκατοµµυρίων
και 70 εκατοµµύρια από την Ελληνική Αναπτυξιακή Τράπεζα.
Έχουµε δηλαδή έξι προσκλήσεις 330 εκατοµµυρίων προς όλες
τις επιχειρήσεις. Και εδώ είναι το µοναδικό πρόγραµµα ΕΣΠΑ
2021-2027. Το ΕΣΠΑ απαγορεύει τη στήριξη των µεγάλων επιχει-
ρήσεων. Όµως, στις λιγνιτικές περιοχές επιτρέπει τη στήριξη των
µεγάλων επιχειρήσεων, γιατί θέλουν να δηµιουργηθούν νέες θέ-
σεις εργασίας και από εταιρείες υψηλού τεχνολογικού υπόβα-
θρου, για να µπορέσουν να βρουν οι συµπολίτες µας δουλειά σε
ένα διαφορετικό αντικείµενο και, µάλιστα, οι συγκεκριµένοι συ-
µπολίτες µας, που έχουν τεχνική κατάρτιση, να πάνε σε εταιρίες
τεχνολογικού αντικειµένου. Γι’ αυτό έρχεται το πρόγραµµα και
δίνει στήριξη και στις µεγάλες επιχειρήσεις. 

Όµως, θέλω να σας πω ότι εάν λάβετε υπ’ όψιν τα 400 εκατοµ-
µύρια το 63% πηγαίνουν σε αυτό που ρωτάτε, γιατί ρωτάτε για
τις µικρές, τις πολύ µικρές και τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.
Άρα, µεσαίες, µικρές, πολύ µικρές. Το 63% κατ’ ουσίαν κατευθύ-
νεται σε αυτό για το οποίο ρωτάτε.

Εποµένως, η απάντηση είναι ότι στην πλειοψηφία, ναι. Στηρί-
ζονται και οι µεγάλες επιχειρήσεις και σας είπα γιατί. Είναι το συ-
γκεκριµένο πρόγραµµα, γιατί θέλει να δηµιουργήσει θέσεις
εργασίας και πιστεύει η επιτροπή ότι και οι µεγάλες επιχειρήσεις
-και το πιστεύουµε κι εµείς- µπορούν να δηµιουργήσουν πολλές
νέες θέσεις εργασίας.

Τώρα σχετικά µε τις προσκλήσεις αποκλεισµού οικογενειακών
επιχειρήσεων. Δεν υπάρχει αποκλεισµός των οικογενειακών επι-
χειρήσεων. Οι οικογενειακές επιχειρήσεις µπορούν να λάβουν
µέρος και µπορούν να υποβάλλουν αιτήσεις. Εδώ τώρα έρχεται
ένα ειδικό πρόγραµµα, γιατί σας είπα ότι περίπου το 22% έρχεται
στη δίκαιη εργασιακή µετάβαση και έρχεται ένα ειδικό πρό-
γραµµα της ΔΥΠΑ, που θα καλύψει το εργοδοτικό κόστος και θα
στηρίξει τους εργαζόµενους στις περιοχές αυτές. 

Εποµένως, το συγκεκριµένο πρόγραµµα δεν επιτρέπει να επι-
δοτήσουµε εργοδοτικές εισφορές. Έρχεται όµως το εργασιακό
πρόγραµµα από τη ΔΥΠΑ το οποίο είναι πολύ µεγάλο -µάλιστα,
αναµένουµε να ενδιαφερθούν πολλές επιχειρήσεις- και το οποίο
θα στηρίξει τις εργοδοτικές εισφορές και την εργασία και των οι-
κογενειακών επιχειρήσεων και βεβαίως όλων των εργαζοµένων
που θέλουν να δουλέψουν. 

Θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Υπουργέ.
Κύριε Υπουργέ, αν µου επιτρέπετε, η δυτική Μακεδονία πρά-

γµατι χρειάζεται µεγάλη προσοχή, γιατί έχει ένα από τα χαµηλό-
τερα κατά κεφαλήν εισοδήµατα µαζί µε τα νησιά του Βορείου Αι-
γαίου, την Ήπειρο και τη Θράκη. Άρα, σωστά λέτε ότι πρέπει να
στηριχθεί περισσότερο. 

Παρακαλώ πολύ, κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο για τρία
λεπτά.

ΘΕΟΠΙΣΤΗ (ΠΕΤΗ) ΠΕΡΚΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και
για την υποστήριξη των περιοχών που πραγµατικά διαχρονικά
σβήνουν.

Ακούστε, κύριε Υπουργέ, να πω πρώτα τα αρνητικά. Αν πέφτει
η ανεργία είναι γιατί φεύγει ο πληθυσµός. Οι νέοι άνεργοι από
την περιοχή φεύγουν, χάθηκαν έδρες, µειώνεται σηµαντικά ο
πληθυσµός στις λιγνιτικές περιοχές. Το πρόγραµµα της µετάβα-
σης -και συµφωνώ ότι είναι το πρώτο παράδειγµα στην Ευρώπη
πράσινης µετάβασης και αυτό κρίνεται- είναι όµως αυτό που σας
λέγαµε εδώ και πολλά χρόνια, είναι ένα µοντέλο µε το οποίο θα
γίνει η µετάβαση µε δυο-τρεις µεγάλους επενδυτές, που θα χρη-
σιµοποιήσουν το δηµόσιο χρήµα, και η τοπική κοινωνία θα είναι
απέξω.

Το Ταµείο Δίκαιης Μετάβασης, το οποίο το έχουµε διαβάσει
πολύ καλά, περιγράφει ότι πρέπει να διαχυθεί το όφελος. Άρα, η
πρώτη µέριµνα θα ήταν οι υφιστάµενες και οι νέες µικρές, πολύ
µικρές και οικογενειακές επιχειρήσεις.

Θετικό κρατάω αυτό για τη ΔΥΠΑ, ότι µπορούν οι οικογενει-
ακές και εργοδοτικές εισφορές να καλυφθούν, αλλά η κατανοµή
των πόρων το 15,2% που πάει για µικρές και πολύ µικρές, δεν
µπορούν να σώσουν τις περιοχές, ρηµάζουν πραγµατικά. 

Τώρα στο ότι δεν βρήκαµε τίποτα, θα απαντήσω µόνο το εξής.
Εδώ η απολιγνιτοποίηση έγινε µε µια διακήρυξη. Άρα, πάγωσε
ένα σύστηµα και δεν λήφθηκαν µέτρα για τους νέους ανέργους,
για την κοινωνική αποδοχή, για την προώθηση των ΑΠΕ, για ενερ-
γειακές κοινότητες. Όλα αυτά υπονοµεύτηκαν. 

Θέλω να πω ότι είναι άλλο να έχεις έναν ορίζοντα δεκαπεντα-
ετίας, πιθανόν να έγιναν πολλά λάθη, όµως το Ταµείο Δίκαιης Με-
τάβασης, που µπορούσε να χρηµατοδοτήσει τέτοιες δράσεις,
δηµιουργήθηκε το 2020. Από εκεί και πέρα µετράει πώς κατανέ-
µονται οι πόροι και τι ακριβώς γίνεται. 

Δυστυχώς, είµαι σε θέση να σας ενηµερώσω -νοµίζω το ξέ-
ρετε- ότι µέχρι στιγµής δεν έχει γίνει απολύτως τίποτα ούτε τα
ειδικά πολεοδοµικά, ούτε ενεργειακές κοινότητες, ούτε ηλεκτρι-
κός χώρος. Ήταν δεκαέξι πολυδιαφηµιζόµενες µεγάλες εται-
ρείες, δεν έχει γίνει τίποτα από όλα αυτά. Μόνο ρηµάζει ο τόπος,
κλείνουν οι επιχειρήσεις και φεύγουν οι νέοι άνθρωποι και έχουν
και τα θέµατα µε τους αγρότες.

Εδώ προχθές έγινε µια εκδήλωση της ΕΥΔΑΠ στη Φλώρινα για
τα προγράµµατα απολιγνιτοποίησης και σας µεταφέρω την αγα-
νάκτηση και τα παράπονα του κόσµου. Η εκδήλωση έγινε ξα-
φνικά. Τα µαγαζιά ήταν ανοιχτά. Οι προσκλήσεις µοιράστηκαν
την ίδια µέρα που γινόταν η εκδήλωση και πραγµατικά ο κόσµος,
έλεγε, µας δουλεύουν εδώ πέρα, δεν είναι κατάσταση αυτή. Αυτή
την αγωνία µεταφέρω. 

Υπάρχει ο κίνδυνος τα κεφάλαια να απορροφηθούν, εάν απορ-
ροφηθούν, από ξένες µεγάλες επιχειρήσεις µε τις τοπικές επιχει-
ρήσεις να οδηγούνται στον µαρασµό. Είπα και πριν δεν είµαστε
ενάντια σε κάποιες µεγάλες επιχειρήσεις. Δεν είναι αντιπαραθε-
τικό. Έχει, όµως, µεγάλη σηµασία για τη δίκαιη µετάβαση η το-
πική κοινωνία να εµπλακεί, να την στηρίξει, να έχει τα οφέλη και
να αρχίσει να παράγει. Αυτό το αποδεικτικό κεφάλαιο 30%, δεν
µπορεί να πιαστεί από τις υφιστάµενες επιχειρήσεις. Είναι αδύ-
νατον. 

Φοβούνται και λόγω έλλειψης κεφαλαίων και λόγω χρεών και
λόγω βέβαια φόβου ότι δεν µπορούν να δανειοδοτηθούν από τις
τράπεζες και επίσης να δοθεί αύξηση στα χρόνια της υποχρέω-
σης διετούς κερδοφορίας σε τέσσερα ή και παραπάνω. Δηλαδή,
µια µικρή επιχείρηση από νέους ανθρώπους που στήνεται θέλει
ένα µεγαλύτερο περιθώριο για κερδοφορία, να το παλέψουν να
πάει τρία χρόνια, να πάει τέσσερα, να πάει παραπάνω. 

Μην πάτε να κάνετε µια βίαιη µετάβαση, αφήνοντας όλη την
ιστορία σε δυο-τρεις µεγάλες επενδυτικές εταιρείες και την κοι-
νωνία απ’ έξω. Φεύγει ο κόσµος, υπάρχει µεγάλο πρόβληµα στην
περιοχή. 
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Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

την κ. Πέρκα.
Παρακαλώ πολύ, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπ-

τά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Οικονοµίας και Οικονοµικών): Εδώ θα είµαστε για να µπο-
ρούµε να βλέπουµε την εξέλιξη του προγράµµατος. Είπα και
νωρίτερα ότι αυτό το πρόγραµµα είναι στο πλαίσιο του ΕΣΠΑ
2021 - 2027, εποµένως δεν µιλάµε για κάτι βίαιο. Αντίθετα θέλω
να σας πω ότι παρότι είναι 2021 - 2027, έχουµε βγάλει το 25%
των προσκλήσεων και έχουµε προχωρήσει στο 11% των εντά-
ξεων. Δηλαδή, το πρόγραµµα είναι σε καλή πορεία και τρέχει. 

Τώρα από το 1.050.000.000 -εγώ αντιλαµβάνοµαι το ενδιαφέ-
ρον σας και το ενδιαφέρον της Κυβέρνησης είναι για τις µικρές,
πολύ µικρές επιχειρήσεις, οικογενειακές επιχειρήσεις- πρέπει να
δούµε πόσο πιο έτοιµες είναι οι επιχειρήσεις να ξεκινήσουν ένα
επιχειρηµατικό σχέδιο, γιατί ξέρετε ο άνεργος δεν µπορεί να πε-
ριµένει. Όσο πιο ώριµη δηλαδή είναι η επιχείρηση που κάνει µια
αίτηση µέσα σε ένα πρόγραµµα, τόσο πιο γρήγορα ξεκινά η δρα-
στηριότητά της και τόσο πιο γρήγορα προσλαµβάνει ανέργους. 

Και µάλιστα, επειδή τρέχει αυτή τη στιγµή και ένα πρόγραµµα
στο πλαίσιο του προγράµµατος, όπως σας είπα, της ΔΥΠΑ, ειδικό
πρόγραµµα επιχορήγησης επιχειρήσεων για την απασχόληση
ανέργων, πρώην εργαζοµένων στις επιχειρήσεις που επλήγησαν
λόγω της απολιγνιτοποίησης στις περιοχές της δυτικής Μακεδο-
νίας και όλης της δίκαιης µετάβασης, αυτό το οποίο µας ενδια-
φέρει είναι οι άνθρωποι αυτοί που µπαίνουν σε αυτή την κα-
τάρτιση να µπορέσουν άµεσα να βρουν δουλειές. 

Και αυτό το κάνουµε και στα προγράµµατα ΕΣΠΑ. Αν δείτε τα
προγράµµατα ΕΣΠΑ πλέον αναζητούµε ώριµες επενδύσεις. Γιατί
αυτό; Γιατί τα χρήµατα κατ’ αρχάς είναι πεπερασµένα. Είπαµε
1.040.000.000, για την ενίσχυση επιχειρηµατικότητας, κυρία
Πέρκα, είναι 544.000.000. Εποµένως, εδώ είµαστε να δούµε µε
αυτές τις συνθήκες, τις οποίες είπατε, πόσο ώριµες είναι οι επι-
χειρήσεις να µπουν µέσα και να ξεκινήσουν, διότι πράγµατι ζη-
τάµε ώριµα σχέδια για να ξεκινήσουν γρήγορα και να µπορέσουν
οι συµπολίτες µας να βρουν δουλειά. Και εδώ είµαστε να δούµε
ανακατανοµή στη συνέχεια, αν τυχόν δεν υπάρχει απορρόφηση.

Η δική µου εκτίµηση είναι, παρ’ ότι αυτό που λέτε, διότι υπάρ-
χει το πρόγραµµα για τις υφιστάµενες και τις νεοσύστατες έως
100.000 ευρώ, που το ζητά η περιοχή και στη συνέχεια αναζη-
τούµε λίγο πιο µεγαλύτερες επενδύσεις, εδώ είµαστε και θα σας
παρουσιάσουµε τα στοιχεία, διότι ούτως ή άλλως ξεκίνησαν τα
προγράµµατα, ότι θα υπάρχει ενδιαφέρον. 

Και εγώ θέλω να σας ρωτήσω τι προτιµάτε µία επένδυση που
δεν είναι ώριµη και η οποία µπορεί να πάρει ένα χαρτί κάποιος
έγκρισης και να το κουνάει ή µία επένδυση, η οποία έχουµε βάλει
αυτές τις προδιαγραφές που µπορεί άµεσα να ξεκινήσει και να
δηµιουργηθούν θέσεις εργασίας; Αυτό είναι που κάναµε. Και ξέ-
ρετε αυτό κάναµε και στο ΕΣΠΑ. Είναι µια νέα αντίληψη των πρα-
γµάτων. Δεν θέλουµε να δίνουµε χαρτιά, τα οποία να τα µετακινεί
κάποιος στη δευτερογενή αγορά. Η βαθµολογία στο ΕΣΠΑ είναι
υψηλή και µάλιστα το ενδιαφέρον υπερκαλύπτει τα ποσά, τα
οποία έχουµε θέσει, διότι ξέρουµε ότι όταν µία εταιρεία έχει βαθ-
µολογία 65% και 70% σηµαίνει ότι είναι έτοιµη να ξεκινήσει. Επο-
µένως, ο στόχος µας είναι αυτός. 

Σας είπα ότι εκτός όµως από αυτά -και δεν αναφερθήκατε και
θέλω να δείτε και την άλλη διάσταση- έχουµε δηµιουργία θερµο-
κοιτίδων για να µπορέσουν να µπουν νέοι να ξεκινήσουν δραστη-
ριότητες, 20.000.000 ευρώ, «Πράσινο Κέντρο Δεδοµένων και
Υπερυπολογιστή στην Περιφέρεια της δυτικής Μακεδονίας» στο
πανεπιστήµιο, κόµβο καινοτοµίας για το πράσινο υδρογόνο και
την αποθήκευση ενέργειας, στοχευµένες δράσεις κοινωνικής και-
νοτοµίας και επιχειρηµατικότητας στις περιοχές. 

Έχουµε ένα πλαίσιο δράσεων, που δεν είναι µόνο αυτά τα προ-
γράµµατα, τα οποία αναφέρατε, είναι και πολλά άλλα προγράµ-
µατα. Και µάλιστα παρακολουθούµε τη δυτική Μακεδονία, γιατί
ξέρετε εκ του αποτελέσµατος θα κριθούµε. Και σας είπα τι πα-
ραλάβαµε. Παραλάβαµε µια περιοχή µε την υψηλότερη ανεργία
στην Ελλάδα. Το 2023 δεν έχει την υψηλότερη ανεργία στην Ελ-

λάδα. Σε όλη την Ελλάδα συµβαίνει αυτό που λέτε ότι µετακινού-
νται οι κάτοικοι. 

Θέλουµε, λοιπόν, να δηµιουργήσουµε συνθήκες. Θα κριθούµε
εκ του αποτελέσµατος. Εδώ είµαστε. Το πρόγραµµα είναι 2021 -
2027, ν+3. Θέλουµε να τρέξει γρήγορα. Θέλουµε ώριµες επεν-
δύσεις. Θέλουµε ώριµες επιχειρήσεις, γιατί θέλουµε να προλά-
βουµε τις νέες και τους νέους να µην συνεχίσουν να φεύγουν από
τις περιοχές και να παραµείνουν εκεί που γεννήθηκαν και που θέ-
λουν να ζήσουν.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κύριο Υπουργό. 
Θα ολοκληρώσουµε µε την τρίτη µε αριθµό 735/19-2-2024 επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας «Πλεύση Ελευθερίας» κ. Αλέξανδρου
Καζαµία προς την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
µε θέµα: «Οι απολύσεις συνδικαλιστικών στελεχών και η υποβάθ-
µιση των εργασιακών ελευθεριών στην Ελλάδα».

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης κ. Βασίλειος - Πέτρος Σπανάκης. 

Παρακαλώ πολύ, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο
λεπτά. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, το τελευταίο διάστηµα έχει αρχίσει να δια-

δίδεται ανησυχητικά η πρακτική παρενόχλησης και, ακόµη, από-
λυσης συνδικαλιστικών στελεχών από τις επιχειρήσεις τους µε
εµφανή σκοπό τη φίµωση και εξόντωσή τους.

Σε µία περίπτωση που αφορά τον πρόεδρο του Σωµατείου Ερ-
γαζοµένων του Πειραϊκού Φαρµακευτικού Συνεταιρισµού, γνω-
στού ως ΠΕΙΦΑΣΥΝ, η απόλυσή του έχει ήδη πρωτοδίκως κριθεί
άκυρη, όµως ο ίδιος ακόµη δεν αφήνεται να επιστρέψει στην ερ-
γασία του. Ο κ. Μάνος Γρίµµας βρίσκεται µαζί µας εδώ, σήµερα,
στα θεωρεία, και παρακολουθεί τη συζήτηση αυτή. Έχουν περά-
σει σχεδόν τρεις µήνες από τότε που απολύθηκε και ακόµη δεν
µπορεί να επιστρέψει, παρ’ όλο που πρωτοδίκως η απόλυσή του
έχει κριθεί άκυρη.

Τα ζητήµατα αυτά έχουν τεθεί υπ’ όψιν του Υπουργείου σας
προτού αναλάβει η καινούργια διοίκηση στην αρχή του χρόνου.
Η στάση της Κυβέρνησης, όπως διατυπώθηκε τότε, στα τέλη του
περασµένου χρόνου, συνοψίζεται στην άποψη ότι το θέµα αυτό
αφορά αµιγώς τη δικαιοσύνη και ότι οποιαδήποτε παρέµβαση
της Κυβέρνησης θα ήταν παρέµβαση στο έργο των δικαστηρίων.

Το γεγονός, όµως, ότι η εκδίκαση αυτών των υποθέσεων είναι
χρονοβόρα, είναι ψυχολογικά επιβαρυντική και υπονοµευτική για
τις συνδικαλιστικές ελευθερίες στη χώρα µας, δεν φαίνεται να
απασχολεί ιδιαίτερα το Υπουργείο. 

Η Πλεύση Ελευθερίας θεωρεί ότι η στάση αυτή ενθαρρύνει εµ-
µέσως τις απολύσεις και την παρενόχληση των συνδικαλιστικών
στελεχών της χώρας από τις επιχειρήσεις τους, µε σκοπό την
υποβάθµιση της δράσης τους, όσον καιρό διαρκεί η διαδικασία
εκδίκασης των υποθέσεών τους από τα δικαστήρια. 

Επίσης, µας ανησυχεί ιδιαίτερα το γεγονός ότι η Κυβέρνηση
έχει αποδυναµώσει την Επιθεώρηση Εργασίας, αλλά και τις διοι-
κητικές διαδικασίες για την πρόληψη αυτών των περιπτώσεων,
µε αποτέλεσµα να µην µπορούν να λύνονται εγκαίρως τα ζητή-
µατα αδικαιολόγητης απόλυσης συνδικαλιστικών στελεχών ή ποι-
νικής τους δίωξης, αλλά να παίρνουν εσκεµµένα τον µακρύ
δρόµο της δικαιοσύνης, µε ευρύτερο πολιτικό στόχο τον εκφοβι-
σµό των συνδικαλιστών. 

Και σας ερωτώ, κύριε Υφυπουργέ: Γιατί η Κυβέρνηση δεν εξο-
πλίζει την Επιθεώρηση Εργασίας µε ισχυρό διοικητικό µηχανισµό
προστασίας των δικαιωµάτων των συνδικαλιστικών στελεχών
βάσει της ισχύουσας νοµοθεσίας, ώστε να µην εκφοβίζονται οι
συνδικαλιστές και να υποβάλλονται στις εξαντλητικές διαδικασίες
της δικαιοσύνης, που υπονοµεύουν την ελεύθερη δράση τους; 

Και δεύτερον, δεν σας απασχολεί το γεγονός ότι µετά την πρό-
σφατη καταδίκη της Κυβέρνησης από το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο
για την κατάσταση του κράτους δικαίου στη χώρα, οι απολύσεις
συνδικαλιστικών στελεχών στην Ελλάδα κατά παράβαση των διε-
θνών συνθηκών και του Ενωσιακού Δικαίου, συνεχίζει να εκθέτει
τη χώρα διεθνώς ως κράτος που δεν σέβεται επαρκώς τα δικαιώ-
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µατα των συνδικαλιστών στην Ευρώπη; 
Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Καζαµία.
Παρακαλώ πολύ, κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία

λεπτά. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ - ΠΕΤΡΟΣ ΣΠΑΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας

και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε συ-
νάδελφε, για την ερώτησή σας, διότι µου δίδεται και η δυνατό-
τητα να πούµε ξεκάθαρα στον ελληνικό λαό ποια είναι η
νοµοθετική πρωτοβουλία και η στάση η ουσιαστική της Κυβέρ-
νησης απέναντι στο συνδικαλιστικό κίνηµα και το τι θέλει η Κυ-
βέρνηση. 

Πρώτον, διάβασα µε πάρα πολλή προσοχή την ερώτησή σας,
αλλά επιτρέψτε µου να σας πω ότι η συνδικαλιστική ελευθερία
αποτελεί ένα συνταγµατικώς κατοχυρωµένο δικαίωµα των εργα-
ζοµένων και αυτό η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, η Κυβέρ-
νηση του Κυριάκου Μητσοτάκη µε τον ν.4808/2021 έρχεται και
το εκσυγχρονίζει και το προσαρµόζει στα σηµερινά δεδοµένα της
αγοράς εργασίας. 

Και γιατί, κύριε συνάδελφε, το λέω αυτό; Διότι σήµερα οι αυ-
ξήσεις των επιχειρήσεων και ο αριθµός των εργαζοµένων έχει αυ-
ξηθεί κατά σηµαντικά. Θα σας πω ένα παράδειγµα. Το 2018 εί-
χαµε στην Ελλάδα διακόσιες πενήντα επτά χιλιάδες επιχειρήσεις.
Το 2023 πλησιάζουµε τις τριακόσιες χιλιάδες επιχειρήσεις. Άρα,
λοιπόν, έχουµε µία αύξηση των επιχειρήσεων που ξεπερνά το
16% στα χρόνια της διακυβέρνησης του Κυριάκου Μητσοτάκη
στην Ελλάδα. 

Αν θέλετε να δούµε και τον αριθµό των εργαζοµένων, το 2018
είχαµε κοντά στα δύο εκατοµµύρια εργαζόµενους και τώρα
έχουµε δύο εκατοµµύρια τετρακόσιες είκοσι χιλιάδες εργαζόµε-
νους, δηλαδή πάνω από τετρακόσιες είκοσι χιλιάδες θέσεις ερ-
γασίας µε Κυβέρνηση Μητσοτάκη. Ναι, ναι, έχουν αυξηθεί οι
ανάγκες των εργαζοµένων, των επιχειρήσεων και θέλουµε -πολύ
περισσότερο- να έχουµε ένα ζωντανό συνδικαλιστικό κίνηµα µε
θωρακισµένα τα συνδικαλιστικά τους δικαιώµατα. 

Και τι λέµε, λοιπόν; στον ν.4808/21; Ότι αυτή τη στιγµή τυχόν
απόλυση εργαζοµένου δεν µπορεί να έχει ούτε ως αιτία ούτε ως
απώτερη αφορµή τη συνδικαλιστική του ιδιότητα σε καµµία των
περιπτώσεων. Ο ν.4808 λέει «µόνο για σπουδαίο λόγο». Και ο ερ-
γοδότης υποχρεούται να αποδεικνύει τον σπουδαίο λόγο. 

Θέσετε την ερώτηση: Γιατί η Κυβέρνηση δεν εξοπλίζει την Επι-
θεώρηση Εργασίας; Προσέξτε λίγο, κύριε συνάδελφε. Θα µου
επιτρέψετε να το πω µε όλο το θάρρος. Εδώ λίγο τα έχετε µπερ-
δέψει. Είναι κάτι διαφορετικό το να πηγαίνει µια υπόθεση στα δι-
καστήρια και θα κριθεί επί τούτου µία συγκεκριµένη υπόθεση και
είναι κάτι διαφορετικό η συνολική λειτουργία της Ανεξάρτητης
Αρχής Επιθεώρησης Εργασίας. 

Να σας µιλήσω, όµως, µε αριθµούς σε αυτό το Κοινοβούλιο,
στο Κοινοβούλιό µας, διότι πρέπει να γινόµαστε και κατανοητοί
από όσους µας παρακολουθούν. 

Το 2018, κύριε συνάδελφε, όλοι οι έλεγχοι που πραγµατοποι-
ήθηκαν, οι διενεργηθέντες έλεγχοι ήταν πενήντα τέσσερις χιλιά-
δες διακόσιοι ενενήντα τέσσερις. Το 2023 οι έλεγχοι ήταν
εβδοµήντα τέσσερις χιλιάδες τριάντα τρεις. Δηλαδή έχουµε κατά
36% αύξηση όλων των ελέγχων. Και µάλιστα -και αυτό αξίζει να
το επισηµάνω και να γραφτεί στα Πρακτικά για την απάντηση-
όλες οι µεµονωµένες καταγγελίες εργαζοµένων εξετάζονται από
την Επιθεώρηση Εργασίας. 

Άρα, λοιπόν, νοµίζω ότι είναι άδικο και δεν είναι σωστό να υπο-
βαθµίζετε, να υποτιµάτε, να απαξιώνετε το έργο των δηµοσίων
λειτουργών, το έργο συγκεκριµένων υπηρεσιών, την ώρα που οι
ανάγκες είναι αυξηµένες. Και, ναι, κύριε συνάδελφε, σας το εξή-
γησα και προηγουµένως: Έχουµε αύξηση των εργαζοµένων που
ξεπερνά τις τετρακόσιες είκοσι χιλιάδες, έχουµε αύξηση την τε-
λευταία τετραετία των επιχειρήσεων που ξεπερνά τις σαράντα
χιλιάδες. Φυσικά και έχουµε αυξηµένες ανάγκες. Φυσικά και
υπάρχουν πρόσθετες ανάγκες σε όλες τις υπηρεσίες µας και
πολύ περισσότερο στις ελεγκτικές αρχές. Αλλά είναι κάτι διαφο-
ρετικό από το να απαξιώνουµε και να µηδενίζουµε τον ρόλο κά-
ποιων λειτουργών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κύριο Υφυπουργό. 

Μόνο που έχουµε µειωµένη απασχολησιµότητα και σε αυτό
πρέπει να δίνετε ιδιαίτερη σηµασία. Είναι στο 53% µε 75% µέσον
όρο στην Ευρωζώνη. Άρα είµαστε χαµηλά. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ - ΠΕΤΡΟΣ ΣΠΑΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης): Και σε αυτό θα σας απαντήσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγή-
θηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»,
τριάντα πέντε µαθήτριες και µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευ-
τικοί από το Δηµοτικό Σχολείο Βασιλικών Θεσσαλονίκης. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει και σάς εύχεται καλή επιτυχία.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Να ενηµερώσουµε τα παιδιά ότι εδώ παρακολουθούν τη δια-
δικασία του κοινοβουλευτικού ελέγχου της Βουλής, κατά τον
οποίο ένας Βουλευτής θέτει την ερώτηση και ο Υπουργός απα-
ντά. Γι’ αυτόν τον λόγο τα έδρανα είναι άδεια.

Παρακαλώ πολύ, κύριε Καζαµία, έχετε τον λόγο για τη δευτε-
ρολογία σας για τρία λεπτά. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υφυπουργέ, η απάντησή σας µάς εξέπληξε. Κι επειδή

λέτε ότι µας παρακολουθεί ο ελληνικός λαός, να σας πω κι εγώ,
επειδή µας παρακολουθεί ο ελληνικός λαός, ότι και εσείς τα έχε-
τε µπερδέψει πολύ. 

Κατ’ αρχάς το νέο νοµοθετικό πλαίσιο του 2021 στο οποίο ανα-
φερθήκατε, το οποίο εκσυγχρόνισε τις εργασιακές σχέσεις κατά
τη γνώµη σας, διατηρεί την έννοια της σοβαρής αιτίας για την
απόλυση συνδικαλιστικών στελεχών από τον νόµο του ΠΑΣΟΚ
του 1982. Άρα δεν ξέρετε τι εκσυγχρόνισε και τι δεν εκσυγχρό-
νισε. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ - ΠΕΤΡΟΣ ΣΠΑΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης): Εµείς τον ψηφίσαµε.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Ξέρω ότι τον ψηφίσατε, αλλά δεν
ξέρω αν τον διαβάσατε! Γιατί οι Υπουργοί σας ψηφίζουν νόµους
που µετά µας λένε ότι δεν τους διαβάζουν. Άρα δεν είµαι σίγου-
ρος πόσο τον έχετε διαβάσει. Εν πάση περιπτώσει, εγώ τον διά-
βασα και σας λέω τι λέει ο νόµος µέσα. Και για «σοβαρό λόγο»
υπάρχει στο άρθρο 15 του νόµου του 1982. Στον νόµο του 1982
υπήρχε µια διαδικασία σηµαντική -δεν ξέρω αν αυτή τη διαβά-
σατε επίσης ή όχι- η οποία έλεγε ότι στην περίπτωση συνδικαλι-
στικών στελεχών… 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΠΕΤΡΟΣ ΣΠΑΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Θα επανέρθω και σ’ αυτό.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Εµείς δεν µιλάµε για τους αριθ-
µούς των επιχειρήσεων στην Ελλάδα. Εσείς µετατοπίζετε το
θέµα, πετάτε την µπάλα στην εξέδρα, αλλά θα επανέλθω και σε
αυτό. Μιλάµε για τα συνδικαλιστικά στελέχη. 

Στον νόµο του 1982 υπήρχε µια ειδική επιτροπή που συγκρο-
τείτο για την περίπτωση απολύσεων συνδικαλιστικών στελεχών,
γιατί είναι προστατευόµενα στελέχη -αυτά σύµφωνα µε τον ελ-
ληνικό νόµο- αλλά και σύµφωνα µε την ενωσιακή νοµοθεσία, µε
την οποία δεν τα πάτε καθόλου καλά, όπως έδειξε, όχι η από-
φαση του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, αλλά η έκθεση της Ευρω-
παϊκής Κοµισιόν για το 2023, στην οποία δεν αναφέρεστε. Και η
Κοµισιόν δεν είναι ούτε σοσιαλιστική ούτε του κόµµατος της Αρι-
στεράς, και το ξέρετε. Μιλάει για συρρίκνωση της κοινωνίας των
πολιτών, για την οποία ευθύνεται η Κυβέρνησή σας –γιατί η έκ-
θεση της Κοµισιόν απευθύνεται στην Κυβέρνησή σας. 

Λοιπόν, µε βάση τον νόµο του 1982, αυτή η επιτροπή έπρεπε
εντός οκτώ ηµερών να συγκληθεί και να εξετάσει περιπτώσεις
απόλυσης συνδικαλιστικών στελεχών και να βγάλει απόφαση
δέκα µέρες µετά. Αυτή η επιτροπή αποτελούνταν από τρία µέλη,
από εκπρόσωπο των δικαστικών, από εκπρόσωπο των επιµελη-
τηρίων και από εκπρόσωπο των συνδικαλιστών.

Την καταργήσατε µε τον νόµο του 2021, που λέτε ότι εκσυγ-
χρόνισε την κατάσταση. Και ξέρετε τι έκανε η κατάργηση αυτή;
Αναχρόνισε την κατάσταση. Μας πήγε πίσω. Ξέρετε πού; Στη δε-
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καετία του ’50, τότε που το συνδικαλιστικό κίνηµα δεν είχε προ-
στασία και οι ηγέτες των συνδικαλιστών δεν είχαν προστασία. Μη
βαφτίζετε εκσυγχρονιστικά τα αναχρονιστικά µέτρα που λαµβά-
νει η Κυβέρνησή σας. 

Τώρα, αναφέρατε αριθµούς και προσπαθείτε µε αυτούς τους
αριθµούς να δείξετε ότι η Επιθεώρηση Εργασίας κάνει πολύ καλά
τη δουλειά της και είναι επαρκώς στελεχωµένη. Η Επιθεώρηση
Εργασίας προσπαθεί, αλλά δεν είναι επαρκώς στελεχωµένη, είναι
υποστελεχωµένη. Οι αριθµοί των υποθέσεων που αναφέρετε
αφήνουν πάρα πολλές υποθέσεις έξω, οι οποίες δεν εξετάζονται
σωστά και ο ίδιος ο Υπουργός, ο πρώην Υπουργός Εργασίας,
είχε αναγνωρίσει ότι η Επιθεώρηση Εργασίας είναι υποστελεχω-
µένη. 

Θέλω να µου πείτε εσείς, είναι επαρκώς στελεχωµένη; Στα-
θείτε τώρα και απαντήστε µου και πείτε: «Είναι επαρκώς στελε-
χωµένη η Επιθεώρηση Εργασίας», αν µπορείτε να το πείτε. 

Τέλος, θέλω να σας πω ότι εδώ έχουµε περιπτώσεις εκφοβι-
σµού συνδικαλιστών. Δεν µπορείτε να απαντάτε µε γενικολογίες,
του τύπου ότι η επιχειρηµατικότητα στην Ελλάδα έχει αυξηθεί,
άρα τα συνδικαλιστικά δικαιώµατα είναι εκεί που είναι καλώς προ-
στατευµένα. 

Έχουµε προβλήµατα, έχουµε σε αριθµό ηγετών του συνδικα-
λιστικού κινήµατος διώξεις, οι οποίες δεν έχουν µόνο σχέση µε
τις απολύσεις, αλλά έχουν σχέση µε το γεγονός ότι οι συνδικαλι-
στές αυτοί καλούν τους συναδέλφους τους σε απεργία και αυτό
είναι σε παράβαση του νόµου. 

Και διώκονται αυτοί και δεν υπάρχει διοικητικός µηχανισµός
του κράτους να το σταµατήσει αυτό. Το αφήνετε να γίνεται από
τα δικαστήρια, να γίνεται µε χρονοβόρες διαδικασίες, ούτως
ώστε αυτοί να εκφοβίζονται και να καταπιέζονται και να υπονο-
µεύεται το συνδικαλιστικό κίνηµα. 

Τι νόηµα έχει που αναφέρατε ότι η επιχειρηµατικότητα έχει
ανέβει στην Ελλάδα; Στην πραγµατικότητα αυτό που κάνετε είναι
ότι ασκείτε µια ταξική πολιτική σε βάρος των διατάξεων και των
προβλέψεων του Ενωσιακού Δικαίου και της κοινωνικής χάρτας
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, άρθρα 29 και 30, που προασπίζουν τα
δικαιώµατα του ελεύθερου συνδικαλισµού. Υπονοµεύετε τις συν-
δικαλιστικές ελευθερίες και λέτε ανοιχτά ότι το κάνετε για να
προσελκύσετε περισσότερους επιχειρηµατίες. 

Λυπάµαι πάρα πολύ, αλλά η κοινωνία των πολιτών στη χώρα
υποφέρει. Αυτή η ταξική πολιτική διχάζει και υπονοµεύει τις ελευ-
θερίες και τη δηµοκρατία στη χώρα µας. Πρέπει να τη σταµατή-
σετε και να αναθεωρήσετε όλο το νοµικό πλαίσιο το οποίο αφορά
την περίπτωση των συνδικαλιστικών στελεχών. Αυτοί προστα-
τεύονται και πρέπει να συνεχίζουν να προστατεύονται σωστά, όχι
να προστατεύονται ελλιπώς, για να µπορείτε µετά να τους διώ-
κετε και να τους εκφοβίζετε. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Καζαµία. Αν µου επιτρέπετε, έχει νόηµα η άνοδος της επι-
χειρηµατικότητας, άσχετα µε τα υπόλοιπα. 

Παρακαλώ πολύ, κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία
λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ - ΠΕΤΡΟΣ ΣΠΑΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης): Κύριε συνάδελφε, δεν θα προσπα-
θήσω να σας αλλάξω το τι πιστεύετε περί της οικονοµίας και της
επιχειρηµατικότητας. Σαφώς έχουµε διαφορετική άποψη. Σαφώς
για εµάς προτεραιότητα είναι η αύξηση των θέσεων εργασίας, η
µείωση της ανεργίας, η αύξηση του µέσου µισθού, η αύξηση του
κατώτατου µισθού, που σε λίγες εβδοµάδες θα έχουµε την τέ-
ταρτη αύξηση του κατώτατου µισθού, φυσικά και θωρακισµένα
και κατοχυρωµένα τα δικαιώµατα των εργαζοµένων µε κάθε τρό-
πο. 

Τώρα, αν εσάς δεν σας απασχολεί το ότι έχουµε αύξηση των
εργαζοµένων κατά τετρακόσιες είκοσι χιλιάδες στα χρόνια δια-
κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας ή αύξηση κατά σαράντα χι-
λιάδες των επιχειρήσεων, είναι δικό σας θέµα. Εµάς µας ενδια-
φέρει πάρα πολύ. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Είναι άλλο θέµα αυτό. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ - ΠΕΤΡΟΣ ΣΠΑΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας

και Κοινωνικής Ασφάλισης): Δεύτερον. Κύριε συνάδελφε, επει-
δή γνωρίζω ότι έχετε διαβάσει πολλά βιβλία και µάλιστα πολλά
ξενόγλωσσα, θα ήθελα να σας παρακαλέσω, όταν θα διαβάζετε
τους νόµους της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας, να διαβά-
ζετε όλα τα άρθρα, διότι δεν διαβάσατε ότι στο άρθρο 88 του
ν.4808 προβλέψαµε ότι η εκδίκαση διαφορών από το φυσικό δι-
καστή γίνεται µε ταχεία διαδικασία, µε σύντµηση των δικονοµικών
προθεσµιών όπως συµβαίνει και µε τον έλεγχο του κύρους της
απεργίας. Αυτά λέµε στο ν.4808. Σταµατήστε, λοιπόν, να απαξιώ-
νετε νοµοθετικές πρωτοβουλίες που κατοχυρώνουν τα εργα-
σιακά δικαιώµατα.

Επίσης, είδαµε εδώ και κάτι άλλο, το οποίο είναι πρωτόγνωρο
για το ελληνικό Κοινοβούλιο. Κάνατε και κρίση για το τι εξετάζει
και τι δεν εξετάζει µια ανεξάρτητη αρχή! Κύριε Πρόεδρε, για
πρώτη φορά σε αυτό το Κοινοβούλιο, Βουλευτής του ελληνικού
Κοινοβουλίου έρχεται και κρίνει αν έχει εξετάσει καλά ή όχι µια
υπόθεση µια ανεξάρτητη ελεγκτική αρχή. Δεν θα µπω στη διαδι-
κασία.

Κάνατε όµως και µια άλλη ερώτηση µε µια, θα έλεγα, πονηρή
σύνδεση. Έρχεστε και λέτε στην ερώτησή σας ότι υπάρχει κατα-
δίκη της Κυβέρνησης και δεν είµαστε ένα κράτος δικαίου.

Κύριε συνάδελφε, µεταξύ των ξενόγλωσσων βιβλίων που έχετε
διαβάσει και που είστε ένας πάρα πολύ καλός γνώστης των θε-
µάτων, θέλω να δείτε τι λέει η έκθεση του «ECONOMIST» που
αναβάθµισε την Ελλάδα σε καθεστώς πλήρους δηµοκρατίας και
κατάφερε να πετύχει τη µεγαλύτερη βελτίωση από όλα τα κράτη.
Απέσπασε για πρώτη φορά µετά το 2010 κορυφαία βαθµολογία
10/10, τόσο για τις εκλογικές διαδικασίες, όσο και για τον πλου-
ραλισµό, ανεβαίνοντας πέντε θέσεις στην κατάταξη και εντασσό-
µενη στην κατηγορία του καθεστώτος πλήρους δηµοκρατίας.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΖΑΜΙΑΣ: Είναι περιοδικό ο «ECONOMIST».
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ - ΠΕΤΡΟΣ ΣΠΑΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας

και Κοινωνικής Ασφάλισης): Κύριε συνάδελφε, η συνδικαλιστική
ελευθερία είναι αναφαίρετο δικαίωµα των εργαζοµένων και µε το
θεσµικό πλαίσιο προστατεύεται αποτελεσµατικά στο ακέραιο. Και
επαναλαµβάνω, το κράτος δικαίου στην Ελλάδα σήµερα είναι
ισχυρότερο από ποτέ και έτσι θα συνεχίσουµε να κυβερνούµε τη
χώρα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κύριο Υφυπουργό. Προφανώς είναι περιοδικό το «ECON-
OMIST». Δεν είναι κάποιος κριτής που θα κρίνει τα πάντα.

Τέλος, θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι η τέταρτη µε αριθµό
728/19-2-2024 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Ανεξάρτη-
του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης κ. Μιχαήλ Χουρδάκη προς την
Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, µε θέµα: «Εργα-
ζόµενοι στην υγεία µε πρόγραµµα της Δηµόσιας Υπηρεσίας Απα-
σχόλησης (ΔΥΠΑ)» δεν θα συζητηθεί κατόπιν συνεννόησης.

Κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων
ερωτήσεων. 

Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 9.57’ λύεται η συνεδρίαση για τη Δευτέρα 26
Φεβρουαρίου 2024 και ώρα 15.00’, µε αντικείµενο εργασιών του
Σώµατος, κοινοβουλευτικό έλεγχο: συζήτηση επικαίρων ερωτή-
σεων.
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